
F
inancieel directeur Hans Schuil gaf 

een toelichting op de definitieve 

cijfers en de verschillen met de 

decemberraming. De verschillen 

bleken beperkt. De omzet heeft geen 

aanpassing meer ondergaan. In het 

bedrijfsresultaat zitten gebruikelijke cor-

recties voor onder meer de vaststelling 

van de bruto ledentoeslag 2018. Per saldo 

is de totale correctie bijna nihil.

Marcel Kester van EY, de controlerend 

accountant, lichtte de controle van de 

jaarrekening 2018 toe. Het opstellen van 

de jaarrekening is allereerst de verant-

woordelijkheid van bestuur en directie. 

De accountant doet daar een controle op 

met behulp van experts en specialisten. 

Daarnaast beoordeelt de accountant ook 

bijzondere posten, zoals de voorraad-

waardering van suiker, de verkoop van 

het belang in SnowValley en de sluiting 

van Amberger.

Bijzonder jaar
De voorzitter van de raad van beheer, 

Dirk de Lugt, gaf in zijn toelichting aan 

dat 2018 een bijzonder jaar is geweest 

met slechte suikerprijzen, wat heeft geleid 

tot een historisch verlies bij Suiker Unie. 

De droogte heeft gezorgd voor grote op-

brengstverschillen tussen de regio’s. Aviko 

heeft de hogere aardappelkosten kunnen 

vertalen in hogere verkoopprijzen. Ook 

Duynie heeft een goed jaar gehad. De 

resultaten van Sensus en SVZ zijn voor 

verbetering vatbaar. 

Peter Dekker, commercieel directeur van 

Aviko, heeft een presentatie gegeven 

over het bedrijf.  De ontwikkelingen in de 

aardappelmarkt gaan zeer snel. Met een 

marktaandeel van 20% in Europa, een 

nummer 1 merkpositie in Nederland en 

Polen en een leidende positie in granulaat 

en vlokken, heeft Aviko zich goed ge-

positioneerd. Echter, de capaciteitsvraag 

is zeer actueel. Aviko is een speler met 

mogelijkheden en een prachtig bedrijf 

met veel groeipotentie en ambitie.

Raad van toezicht
De voorzitter van de raad van toezicht, 

Jakob Bartelds, heeft de bevindingen 

van de raad van toezicht over de jaarre-

kening 2018 toegelicht en de ledenraad 

voorgesteld deze vast te stellen. Bartelds 

reageerde ook op eerdere vragen vanuit 

de ledenraad over de functie van de raad 

van toezicht. Hij stelt dat Cosun een com-

De ledenraad van 29 mei stond niet alleen in het teken van het vaststellen van de jaar

rekening 2018. Ook is aandacht besteed aan 120 jaar coöperatieve suikeronderneming. 

Daarnaast is afscheid genomen van Greet Prins als lid en van Jan Willem van Roessel als sec

retaris van de raad van beheer. Nieuw lid is Freek Rijna.
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plexe bestuursstructuur heeft, maar dat 

iedereen wel in zijn rol moet blijven. De 

raad van toezicht gaat na of bij beslissin-

gen van de raad van beheer alle rele-

vante vragen zijn gesteld en rapporteert 

daarover aan de ledenraad. Deze toets is 

gedaan, maar de raad van toezicht had in 

het afgelopen jaar over de bevindingen 

nadrukkelijker kunnen communiceren 

naar de ledenraad.

De raad van toezicht zal in de toekomst 

bij elke ledenraadvergadering schriftelijk 

verslag doen van haar werkzaamheden 

en bevindingen. Ook zal de raad in de 

ledenraad voor zover nodig vaker het 

woord nemen over zaken.

Methodiek surplusprijs
Gert Sikken, directeur van de agrarische 

dienst, gaf een toelichting op de prijsbe-

paling voor surplusbieten. Het uitgangs-

punt is de verkoopprijs van suiker op 

exportcontracten en de kostprijs van deze 

suiker. Van de marge op de verkoopprijs 

wordt 50% toegevoegd aan de minimum 

surplusprijs van 20 euro, tot een maxi-

mum van 30 euro per ton. 

Reglement ledenfinanciering
Dirk de Lugt ging in op de aanpassing 

van de minimale inleg bij de ledenfinan-

ciering, waardoor met een relatief lage 

inleg kan worden geparticipeerd. Door 

de beslissing over de minimuminleg bij 

de raad van beheer neer te leggen, kan 

meer worden ingespeeld op de actuele 

situatie. De ledenraad ging akkoord met 

de aanpassing van het reglement.

Ontwikkelingen
Albert Markusse gaf een toelichting op 

de ontwikkelingen binnen Cosun. Cosun 

werkt aan een nieuwe toekomstvisie. Dit 

mede op basis van maatschappelijke ont-

wikkelingen. Bij de visieontwikkeling zijn 

de concerndirectie, raad van beheer, raad 

van toezicht, voorzitters van de kringbe-

sturen en medewerkers van de bedrijven 

betrokken. De conclusies worden ver-

wacht in juli. Ze vormen het uitgangspunt 

voor het toekomstige beleid.

Suikermarkt
De suikerprijs op de wereldmarkt blijft 

laag. De prijs voor ethanol en de spotprijs 

in de EU zijn fors gestegen. Die laatste 

door de tegenvallende oogst vorig jaar, 

die nu tot een licht suikertekort leidt. De 

grote vraag is wat er gaat gebeuren met 

de jaarcontracten die in het derde en 

vierde kwartaal worden afgesloten. Het 

areaal in de EU in 2019 is ongeveer 5% 

lager dan in 2018. Dit is belangrijk voor 

een verlaging van het volume. 

Bij de suikerbedrijven in Europa zijn de 

zorgen heel groot. De verliezen zijn 

enorm. Südzucker heeft 239 miljoen euro 

verloren op suiker. Het leidt tot de sluiting 

van vijf fabrieken in Duitsland en Frank-

rijk. De Franse telers willen de fabrieken 

kopen. Nordzucker doet het nog relatief 

goed en investeert in de rietsuikerpro-

ductie in Australië. Tereos zit zwaar in de 

problemen. Daar speelt door de slechte 

resultaten ook een financieringsrisico. Ook 

Cristal Union heeft 100 miljoen verlies 

geleden in het eerste half jaar. Er gaat de 

komende jaren nog van alles gebeuren. 

Maarten Boudesteijn
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VERKIEZINGEN RAAD 
VAN BEHEER
Freek Rijna is gekozen tot lid van de raad van 

beheer als opvolger van Greet Prins. Freek 

Rijna is ondermeer commissaris bij Sligro 

Food Group en bij CRV Holding.

De heer Rijna is geboren in Amsterdam en 

komt uit een ondernemersgezin. Hij heeft 

bedrijfseconomie gestudeerd en is zijn loop-

baan begonnen bij Unilever, waar hij in veer-

tien jaar een internationale carrière heeft 

opgebouwd. Daarna heeft hij ruim twintig 

jaar voor FrieslandCampina op verschillende 

plekken in de wereld gewerkt. Arwin Bos is 

herkozen als lid van de raad van beheer.

Raad van Toezicht
Voor de raad van toezicht worden in november voor twee vacatures twee kandi-

daten aan de ledenraad voorgedragen. Wim Blijdorp, lid van de raad van toezicht, 

gaf in de ledenraad een toelichting op de voordrachtprocedure. In totaal waren er 

24 kandidaten voor de twee functies.

Freek Rijna

Vragen uit de ledenraad
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